
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 27. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 października 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Anny Zalewskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Trwająca od kilku miesięcy debata dotycząca planowanych zmian w oświacie zdaje się nie mieć końca,  

a biorących w niej udział jest bardzo wielu. Do mojego biura senatorskiego zwróciło się w tej sprawie 

Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego, które wskazało wiele kwestii budzących niepokój wśród 

samorządów. 

Jedną z wymienionych kwestii był zapis, który wprowadzałby obowiązek nadzorowania zajęć 

dodatkowych odbywających się na terenie szkoły. Nasuwa się pytanie, w jaki sposób finansowane byłyby  

te dodatkowe godziny przepracowane przez nauczycieli. W punkcie dotyczącym finansowania zmian 

oświatowych wątpliwość budzi również zapis, który wprowadzić miałby obowiązek rejestracji każdej osoby, 

która wchodzi na teren szkoły. Sprawa zwiększenia bezpieczeństwa dzieci zawsze jest ważna, jednak obecny 

stan techniczny wielu szkół jest taki, że szkoły te wymagałyby dofinansowania, aby móc w pełni zrealizować 

nowo postawione przed nią zadania. Kolejny niepokój dotyczy próby zwiększenia udziału rodziców  

w organizacji i życiu szkoły, co stanowi zjawisko pozytywne, jednak tylko w zakresie wychowania dzieci,  

a nie w zakresie administracji szkoły. Kwestią, która również pozostaje do wyjaśnienia, jest standard 

określający minimalną liczbę uczniów w oddziale oraz wysokość środków z subwencji, które przeznaczone 

będą na prowadzenie oddziałów w małych szkołach. 

Zdaniem Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego wspomniana debata na temat zmian w oświacie  

nie podejmuje jednak kwestii od lat podnoszonych przez środowiska samorządowe. Rządzącym zarzuca się 

nieuwzględnienie głosów samorządów jako faktycznych wykonawców obowiązujących aktów prawnych. 

Przedstawiciele Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego zwracają szczególną uwagę na zapisy 

umieszczone w ustawie z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela, która jest dokumentem archaicznym 

i wymagającym weryfikacji i zmian. 

Szanowna Pani Minister, zwracam się z uprzejmą prośbą o odwołanie się do powyższych argumentów 

oraz odpowiedź na pytania: 

1. Czy kierowany przez Panią resort planuje w najbliższym czasie dokonać rewizji ustawy z dnia 

26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela? 

2. Czy Ministerstwo Edukacji Narodowej, planując tak gruntowe zmiany w polskim szkolnictwie, 

prowadziło konsultacje z samorządowcami? Jeśli tak, proszę o przedstawienie ich wyników. 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 

 


